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La şedinţa extraordinară a Consiliului Local al Municipiului Arad, care a avut loc în data de 
03 decembrie 2024, au fost prezenți 22 consilieri locali din totalul de 22 (dl. Wiener Adrian a 
demisionat, conform adresei nr. 100054/29.11.2024),  din care, 21 consilieri prezenți în sala de 
ședință (dna Aur Csilla, dl. Aslau Leontin, dl. Cheșa Ilie, dna Cotoraci Coralia-Adina, dl. Costea Ioan-
Cătălin, dl. Curcanu Dorian-Florin, dl.  Dumitraș Flavius, dl. Faur Lazăr, dl. Fordon Decebal-Ciprian, 
dl. Furău Gheorghe Oto, dna Horvath Julia, dl. Istrate Dan,  dl. Mariș Florin, dna Mariș Georgiana-
Cristina, dl. Mocuța Dorel-Ilie, dl. Moțiu Emil-Ioan, dl. Pascariu Mihai-Cosmin, dna Săbău Daniela-
Arieta, dl. Veres Attila-Csaba, dl. Vlad Sergiu-Cosmin, dna Waas Liliana-Viorica) și 1 consilier local 
(dl. Buruc Cosmin-Alexandru),  prin platforma on-line de videoconferință Join Zoom Meeting. 

Şedinţa a început la ora 09,30 şi s-a încheiat la ora 09,45. 
Şedinţa a fost condusă de către domnul consilier Faur Lazăr .  
Au participat din partea executivului: dl. primar Bibarț Călin, dna Stepanescu Lilioara, 

secretar general, dl. Boca Bogdan, administrator public, dl. Szuchanszki Ștefan, director executiv al 
Direcției Patrimoniu, dna David Marinela, director executiv al Direcției Economice, dl. Gurban Sorin, 
director tehnic, Direcția Tehnică, dna Florea Liliana, director executiv al Direcției Edilitare, dl. 
Neamțiu Pavel, director executiv al Direcției Venituri, dna Stoica Olimpia, șef serviciu, Serviciul 
Buget, dl. Bogoșel Daniel-Sorin, șef serviciu, Serviciul Investiții, Energetic, dna Balaș Mihaela, șef 
serviciu, Serviciul Evidență și Administrare Domeniul Public, dna Cotrău Ralu, consilier, 
Compartimentul Relații Mass-Media, dl. Marușca Florin, consilier, Serviciul Relații Externe, Protocol 
Instituțional, dl. Todinca Cristian, referent, Compartimentul Relații Mass-Media, dl. Marinel Blaj, 
referent, Cabinet Primar, dl. dna Czibrik Monica, șef serviciu, Serviciul Administrație Publică Locală, 
dl. Cotuna Emanuel, consilier juridic, dna Domilescu Ionela, consilier,  dna Popa Carmen, consilier 
în cadrul aceluiaşi serviciu. 
- reprezentanți ai instituțiilor publice de sub  autoritatea Consiliului Local al Municipiului Arad: dna 
Pârvulescu Oana, director general al Serviciului Public de Interes Local ”Direcția de Asistență 
Socială Arad”;  
-alți participanți: dl. Răzvan Vermeșan, cetățean interesat 
-presa: dna Medeleanu Raluca, ”Special Arad.ro”, dna Duțu Diana – ”Jurnal Arădean/Aradon.ro”, 
dna Bognar Tunde-Maria – ”Nyugati Jelen”.  

Publicitatea şedinţei a fost asigurată prin publicarea în site-ul Primăriei Municipiului Arad, prin 
afişare pe panoul de afişaj de la intrarea în Primăria Municipiului Arad, în data de 29.11.2024, a 
Dispoziţiei Primarului Municipiului Arad nr. 2660/29.11.2024, prin comunicarea tuturor 
reprezentanţilor mass-media acreditaţi a convocatorului, cuprinzând data, ora, locul şedinţei, ordinea 
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de zi şi documentele înscrise pe ordinea de zi. La dosarul prezentei şedinţe sunt arhivate dovezi 
obiective în acest sens.  

Consilierii locali, primarul, viceprimarii, secretarul general, precum şi toţi responsabilii din 
executiv, societatea civilă, precum şi reprezentanţii mass-media au primit documentele şedinţei, 
avizele comisiilor de specialitate şi amendamentele formulate de consilieri. 

Convocarea şedinţei s-a asigurat prin punerea la dispoziţie fiecărui consilier, în ziua de 
29.11.2024, a invitaţiei la şedinţă, cuprinzând data, ora şi locul desfăşurării acesteia, precum şi 
ordinea de zi. 

 
În cadrul acestei ședințe,  am consemnat următoarele: 
 
Dl. primar: - Bună-ziua! Imnul de Stat! 
(În cadru solemn este ascultat Imnul Național al României). 
Dl. primar: - Vă mulțumesc frumos! Vă mulțumesc și pentru prezență și vă mai felicit încă o dată și 
bun-venit în noul consiliu celor de prima dată, să zicem și bun-revenit colegilor care au puțină 
vechime! Înainte de a intra în ordinea de zi mă simt dator cu câteva mici explicații, în contextul 
ședinței de astăzi. Suntem încă în tumultul electoral, place sau nu place, cu emoțiile de rigoare  și 
cu, să spunem uneori nervii întinși la maxim ai unora. Dacă ar fi fost ca mecanismele administrative 
să poată să stea pe loc, n-aș fi convocat această ședință astăzi, aș fi lăsat-o până săptămâna 
viitoare, când se mai limpezesc apele și naționale. După cum știți, la nivelul Consiliului Local,  nu 
avem încă majorități conturate, votate, nu avem viceprimari votați și cu atât mai mult momentul 
electoral tulbură. Dar pentru că administrativ aveam câteva subiecte, pentru care nu se putea să 
spunem așa, să sufere amânare și vă dau exemple din rectificarea de buget, să punem niște bani 
la CET, din care se va cumpăra gaz, să punem la iluminatul public, pentru că trebuie plătit pentru 
lunile de iarnă, de pe acum, bani pentru deszăpezire, bani pentru Gospodărirea Comunală, care nu 
mai lucrează în oraș, bani pentru naveta profesorilor, care nu lucrează în oraș, plus  cofinanțări la 
unele proiecte europene. În plus,  mai sunt pe ordinea de zi, aveți niște obiective făcute din bani 
europeni, care trebuie să intre în patrimoniul municipalității și ne obligă legea și suplimentar mai 
avem pe Saligny podul de la Insula a treia, unde este SF-ul refăcut conform cu solicitarea 
ministerului. Și atunci, în contextul acesta, pentru a avea aceste proiecte pe ordinea de zi, 
administrativ avem nevoie și de comisii și de președinte de ședință, de aceea am convocat prima 
dată o ședință pentru alegerea președintelui de ședință și a comisiilor, pentru ca, ulterior, 
dumneavoastră să rămâneți în comisii reunite pentru subiectele care sunt pe ordinea de zi, la câteva 
din ele am făcut referire. Să  să trecem apoi la următoarea  ședință, cu respectivele proiecte. Ați 
primit materialele din timp, deci nu suntem în situația că sunt de azi pe mâine. Suplimentar, mai ales 
pentru colegii care sunt noi, referitor la comisie, aș vrea să lămuresc câteva lucruri: 1 – raporturile 
de forță, să spunem  politică, din comisii,  nu se dau de către o majoritate, ci sunt stabilite de lege 
conform procentului pe care fiecare partid în are în Consiliul Local. Deci, în fiecare din cele patru 
comisii, toate partidele se regăsesc în proporția rezultată din alegeri. Este la dispoziția 
dumneavoastră să-l puneți pe Ionescu sau pe Popescu, nu-i nicio problemă! Doi, la mână – votul, 
în comisii, nu este un vot obligatoriu, el este un vot consultativ. Votul important este cel din plen, dar 
procedural se trece si prin comisii, ceea ce vă spuneam la ședința anterioară pentru că acolo pot fi 
discuțiile mai aplecate, tehnic, inclusiv cu personalul. Al treilea lucru foarte important, pe care vreau 
să-l subliniez, pentru că de-a lungul timpului am constatat că unii doresc, unul în comisia x, altul în 
comisia y. La Primăria Arad, spre deosebire de Parlament, de consilii județene sau de alte consilii 
municipale sau locale, nu dăm proiectele pe comisii, adică, de exemplu: proiectul de buget să 
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meargă doar la comisia de buget, proiectul, nu știu, de la un PUZ, să meargă doar la Comisia de 
Urbanism și atunci să existe un interes al cuiva dintr-un partid specialist să fie acolo. Toată ordinea 
de zi, toate proiectele, în integralitate, trec prin toate comisiile. Deci, fiecare consilier are posibilitatea 
în comisii, indiferent din ce comisie este și dacă este în Comisia de Cultură are un vot pentru proiectul 
de la buget, chiar dacă nu este în Comisia de Buget. Cred că sunt cât se poate de clar! Deci trec 
prin toate comisiile! Acolo unde se regăsește un consilier este binevenit. Cam astea ar fi despre 
comisii și cam cum funcționează ele. Acum am înțeles că au mai fost discuții, inclusiv în dimineața 
aceasta pentru a le așeza cât de cât și respectăm legea cu proporțiile. Prin urmare, ca să intrăm în 
ordinea de zi, avem cele două puncte pe ordinea de zi: 
Proiect de hotărâre nr. 697/2024 privind alegerea preşedintelui de şedinţă pentru lunile decembrie 
2024 – februarie 2025 - inițiativa primarului; 
Proiect de hotărâre nr. 698/2024 privind stabilirea comisiilor de specialitate ale Consiliului Local al 
Municipiului Arad - inițiativa primarului.  
Dacă nu mai sunt alte propuneri la ordinea de zi, tehnic nu avem cum, că ne trebuie președinte și 
comisii! Supun la vot prezenta 

Ordine de zi: 

 

1. Proiect de hotărâre nr. 697/2024 privind alegerea preşedintelui de şedinţă pentru lunile 
decembrie 2024 – februarie 2025 - inițiativa primarului 

2. Proiect de hotărâre nr. 698/2024 privind stabilirea comisiilor de specialitate ale Consiliului 
Local al Municipiului Arad - inițiativa primarului. 

Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? On-line? 
Unanimitate – 22 consilieri prezenți. 

S-a adoptat Hotărârea nr. 707 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 
Dl. primar: - Vă mulțumesc frumos! Pentru a putea continua ședința, ne trebuie un președinte. 
Rog să se facă propuneri pentru un președinte!  
Dna Stepanescu L: - Pentru ordinea de zi pot să consemnez unanimitate? Toți consilierii sunt 
prezenți – 21 prezență fizică și 1 consilier on-line. Unanimitate pentru ordinea de zi.  

1 
Proiect de hotărâre nr. 697/2024 privind alegerea preşedintelui de şedinţă pentru lunile 

decembrie 2024 – februarie 2025 - inițiativa primarului 

Dl. primar: - Bun. Propuneri? Vă rog, domnule Mariș! 
Dl. Mariș F: - Eu îl propun pe domnul Lazăr Faur. 
Dl. primar: - Mulțumesc! Mai sunt alte propuneri? Presupun că doar pentru domnul Lazăr Faur nu 
ne trebuie vot secret! 
Dna Stepanescu L: - Nu. Este vot deschis! 
Dl. primar: - Supun la vot. Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? On-line? 

. Unanimitate – 22 consilieri prezenți. 
S-a adoptat Hotărârea nr. 708 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 

Dl. primar: - Unanimitate. Domnule Faur, vă rog să vă preluați o parte din atribuții! 
Nu pot să deleg și din cele administrative președintelui de ședință, în perioada aceasta? Păi nu, dar 
am rămas singur pe baricade! Bun. Mulțumesc! Vă rog! 
Dl. Faur L: - Bună-ziua, tuturor! Mulțumesc pentru votul dumneavoastră, așadar,  ne mai rămâne 
un singur lucru… 
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Dl. primar: - Glumesc ! Pentru că a fost în unanimitate, în contextul de acum! Doamne,  ține-vă 
năravul! 
Dl. Faur L: - Avem așadar un singur punct pe ordinea de zi de dezbătut. 

2 
Proiect de hotărâre nr. 698/2024 privind stabilirea comisiilor de specialitate ale Consiliului 

Local al Municipiului Arad - inițiativa primarului 

Dl. Faur L: - Avem proiectul de hotărâre, nu-mi rămâne decât să vă întreb  
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? On-line? 

Unanimitate – 22 consilieri prezenți. 
S-a adoptat Hotărârea nr. 709 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 

Dna Stepanescu L: - Unanimitate pentru acest proiect. 
Dl. Faur L: - Mulțumesc frumos! Comisiile doar atât mai trebuie să spună – urmează să se 
întrunească zilele următoare și să-și desemneze în interiorul lor forma de funcționare, cu președinte, 
secretar, eventual locțiitor. 
Dl. primar: - Acum o să vă rog frumos, pentru că pentru ordinea de zi, cea principală, de care am 
vorbit, proiectele, procedural, trebuie să treacă și prin comisii, fiind în formatul de integralitate este 
în acea procedură de comisii reunite, că n-are rost să vorbiți de patru ori același lucru, fiind aici! O 
să vă rog să rămâneți în formația actuală, cu domnul președinte aici și să luați toate proiectele la 
rând, cu rugămintea să aveți în față fiecare în ce comisie sunteți și se întreabă: ” vot în Comisia 1!”, 
îmi cer scuze, nu vreau să fac pe profesorul, dar na, îmi dau seama că nici eu nu le-am știut când 
am venit aici și atunci cei din Comisia 1 votează sau nu votează; Comisia nr. 2, același proiect, 
procedură! Bine?   
Dl. Faur L: - În consecință, declarăm închisă prima noastră ședință și spunem și ”Doamne ajută!”, 
că am închis-o cu bine!  
 
 
 
 
 
 
 
Red./Dact.P.C./P.C. Verif. C.M. 
1 ex. Serviciul Administraţie Publică Locală 
1 ex. Instituţia Prefectului-Judeţul Arad 
1 ex. Dosar şedinţã CLMA 03.12.2024, ora 9,30 - extraordinară 

 

 
 
 
 


